
Verslag (Skype) bijpraatsessie Stuurgroep Holwerd 
aan 

Zee d. d. 16 april 2020 

In beeld: 

Klaas Fokkinga , gedeputeerde provincie Fryslân (voorzitter) 

Jelle Boerema , 
Gemeente Noardeast-Fryslân (wethouder) 

Wetterkip Fryslân (DB) 

Vogelbescherming Nederland (directeur) 

, projectleider Holwerd aan Zee 

, 
Provincie Fryslân (projectondersteuner en notulist) 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

Afwezig: 

• Stichting Holwerd aan 
Zee 

1. Opening: 

Gedeputeerde Fokkinga heet eenieder welkom. Naar aanleiding van het laatste 

Stuurgroep overleg over de grondaankoop van 
18 maart jl. is besloten om een 

bijpraatsessie te houden over de StaVaZa hoe het project er nu voor staat. Het tijdpad 

naar het Stuurgroep overleg van 18 mei (nu 19 mei) staat voor de planning te ver in de 

toekomst gepland. 

praat de leden van de stuurgroep tussentijds bij , waarbij hij aangeeft dat het zijn 

indrukken van een heel korte tijd zijn 
, waarbij bovendien alles ‘op afstand’ moest 

gebeuren. Er is 
geen agenda. maakt een kort verslag. Na de uitleg van 

er gelegenheid tot het stellen van vragen. 

komt maar niet in beeld. Er wordt besloten zonder hem de 

bijpraatsessie in te gaan (n. b. bleek zich op het laatste moment per mail wel 

afgemeld te hebben , maar dat kwam niet tijdig meer door). 

is 

2. Voortgang werkgroepen: 

Zoals in de intentieovereenkomst staat zou er aan het eind van dit jaar 
een voorlopig- 

geeft aan dat hij denkt dat dit niet haalbaar is. ontwerp en een 
SOK klaarliggen. 

Soms is er nog geen trekker van een werkgroep of is er nog geen start gemaakt. Dit 

geldt bijvoorbeeld voor een belangrijk thema als EBO (eigendom , beheer en 

onderhoud). Ook is er nog onvoldoende zicht in de problematiek van slib en sluis. 

geeft aan dat in zijn beleving niet echt het sterke gevoel heerst van een 

gezamenlijke stip op de horizon voor fase 2. Er is nu ook nog geen onderlinge 

afstemming van de werkgroepen , die uiteindelijk gezamenlijk de bouwstenen voor het 

plan moeten uitwerken. Om die reden wordt er voor de komende periode een 

structureel afstemmingsoverleg gepland met de trekkers van de werkgroepen. Aan 

iedere werkgroep gaat gevraagd worden om op zo laag mogelijk niveau de eisen en 

wensen aan 
te 

geven. 
Daarbij is het startpunt de uitgangspunten die eerder bedacht 

zijn t. b. v. de SSK-raming van 
Sweco. In PvE komt ook een doorkijk naar Fase 3. 

Om het PvA te bespreken en alle neuzen in dezelfde richting te krijgen , 
is 

er een kick- 

off voor alle werkgroepen ingepland op 
24 juni 

op het projectbureau in Holwerd. 

Afwachten 
nog 

of dat door kan 
gaan 

i. v. 
m. 

de corona-crisis. 



Vervolgens wordt per thema kort ingegaan op de stand van zaken. 

a. 
Natuur: 

Deze werkgroep is vrij 
ver. 

Kick-off werkgroep is geweest. Eerste aanzet tot PvE op 

basis van de ecologische sheets van 
Witteveen & Bos is in 

gang gezet. Programma 

van 
Eisen kan 

voor 
de 

zomer 
gereed zijn. 

b. Sluis regelwerk 
en 

dijkversterking: 

Slib is 
een 

cruciaal onderwerp 
voor 

het hele 
proces en er 

zijn al veel onderzoeken 

uitgevoerd. Op basis van een laatste onderzoek moet er nu een advies komen. 

geeft 
aan dat hij denkt aan iets 

van een 
consortium 

, met meerdere kennisbureaus 

en wellicht ook universiteiten 
, zodat alle beschikbare kennis aan tafel zit. 

Er is contact geweest met een bureau en de concept uitvraag wordt nu voorbereid , 

zodat op korte termijn opdracht verleend kan worden. Onderzoek vraagt enkele 

maanden zodat na de zomer hier een finaal advies kan liggen. 

Het onderdeel Sluis is 
nog 

niet uitgewerkt. Voor de werkgroep zelf is 
er ook nog 

geen trekker. De Provincie is formeel trekker van de groep , maar heeft daarvoor 

geen personele invulling. Deze 
vraag 

is inmiddels ook extern uitgezet. 

c. Landbouw en Verzilting: 

Het project “Boeren Meten Water” , loopt goed. Het experiment met het telen van 

Zouttolerante gewassen moet nog gaan lopen , hier is 
nog 

niet veel actie opgezet. 

d. Recreatie en ruimtelijke ontwikkelingen: 

Nog niet 
van start. Wachten op bemensing. Gemeente NOF is trekker en daar wordt 

ook nog gewacht op het voorbereidingskrediet. 

Ook is het wachten op het voorstel naar de Raad naar de gemeente over het 

voorbereidingskrediet. 

e. Grond m²: 

Deze werkgroep loopt en heeft inmiddels 2 terugkoppelingen met de streek gehad. 

Een deel van de werkgroep bereidt nu een Grondstrategieplan voor , 
waarin de 

heeft daar nog niets spelregels voor het aankoopproces worden opgenomen. 

van 
gezien 

, maar heeft begrepen dat men ver op streek is daarmee. De planning is 

dat het GSP door eerstvolgende kernteam wordt besproken. 

f. Grond m³: 

Dit is een nieuwe werkgroep 
, 
die zicht richt op de samenstelling 

, 
kwaliteit 

, 

(her)bruikbaarheid en waarde van de vrijkomende grond. En ook zoekt naar de 

koppelkansen met de dijkversterking en andere projecten in de regio. Er zijn 

inmiddels contacten gelegd met het provinciale programma Grip 
op Grond. Ook 

wordt er inmiddels gewerkt aan de opzet van een geotechnische en 

geohydrologisch onderzoek. 

2 



g. 
EBO: 

Deze werkgroep loopt nog niet. Iemand van de Provincie is trekker van de 

werkgroep. Een eerste overleg met beheerders is gepland 
, 
waarbij het startpunt 

wordt gevormd door de reguliere (en veelal ook wettelijke) taken en bevoegdheden 

van 
alle partijen 

, aan 
de hand 

van zgn. 
kruisjeskaarten’. 

h. Financiën , vergunningen en 
voorbereiding aanbesteding: 

De financiering is 
nog 

niet volledig rond en de btw-kwestie blijkt ook nog steeds niet 

100% helder. De meningen lopen uiteen 
voor wat de btw-compensatie betreft. 

geeft aan dat er een onafhankelijk fiscaal advies wordt gevraagd , wat 

uiteindelijk met de fiscus besproken zal moeten worden. 

geeft ook aan dat het hard is 
gegaan met het provinciale 

voorbereidingskrediet. Van het door PS beschikbaar gestelde voorbereidingskrediet 

van 
€ 1 lm. Was € 300k noodzakelijk voor bedrijfsvoering , incl. de interne uren. Van 

de resterende €700k is 
nog €325k over voor de uitwerking van deze fase (n. b. 

inmiddels is gebleken dat dit 428k is). 

In het PvA zal gaan voorstellen om een gezamenlijk projectbudget op te 

zetten tot aan de periode van de SOK , met niet alleen de provinciale middelen maar 

ook middelen vanuit de andere partijen die de intentieovereenkomst hebben 

ondertekend , met uitzondering van Wetterskip Fryslân. Ook zal in het PvA worden 

aangegeven dat er meer ondersteuning is gewenst , op financieel en administratief 

gebied. O. a. om ook de werkgroepen te ondersteunen i. 
p. 

v. 
een ondersteuning per 

werkgroep. Dit is niet alleen efficiënt maar bevordert ook de gezamenlijkheid. 

i. Communicatie: 

Deze 
groep loopt. En adviseert gevraagd en ongevraagd. De stuurgroep heeft in het 

laatste overleg benadrukt dat het van belang is de communicatie van de partijen 

centraal te regelen. 

Vergunningen: 

Vergunningen , bestemmingsplannen en aanbestedingen worden geparkeerd tot na de 

SOK. Er wordt wel aan de werkgroepen gevraagd aan te geven welke procedures en 

vergunningen noodzakelijk zijn 
, waarna 

in de tweede helft van dit jaar een eerste 

vergunningenboek beschikbaar zou moeten zijn. 

Vragen en opmerkingen 

• Slibonderzoek z. s. m. afronden 
, 

is een cruciaal thema. Bij voorkeur zou dat voor de 

zomer gereed moeten zijn. 

Over de btw-kwestie is eerder gemeld dat dit wel duidelijk was , kan daar voor 18 mei 

duidelijkheid over zijn? 

Wat is planning van werkgroepen? 

Gezamenlijk projectbudget goed idee: graag voorstel 

Centrale ondersteuning goed idee. 

Wie is trekker 
van 

de extra grondwerkgroep (m3)? 

• 

• 

• 

• 

• 

3 



• Belangrijk dat de landbouw wel goed ‘aangehaakt’ blijft. 

Jelle Boerema 

Gemeente heeft 5 mln. voor realisatie en 
05 miljoen voor voorbereiding (Wordt in de , 

Raad van 
mei behandeld. Extra middelden zijn 

er 
niet. 

N. 
a. 

v. constatering dat EBO-werkgroep nog 
niet loopt: EBO is groot zorgpunt voor 

gemeente. Eventuele extra kosten zullen groot probleem vormen. 

Van belang dat de werkgroep Recreatie ook gaat lopen. 

Communicatie centraal regelen 
van groot belang. 

Wie houdt de koppelkansen die er 
zijn in het oog? 

• 

• 

• 

• 

• 

• Naar aanleiding van de laatste stuurgroep , met het agendapunt ‘grondaankoop’ geeft 

hij aan dat goede procesafspraken met een duidelijke functiescheiding van groot 

belang is. 

De 
zorg van de gemeente omtrent EBO wordt gedeeld. 

zich af of de raming van 

• 

• Behalve de onduidelijkheid over de BTW , vraagt 

63 mln. nog wel actueel is? 

Van belang dat er snel inzicht komt in de mogelijke opbrengst van de vrijkomende 

grond. 

N. 
a. 

v. eerste grondaankoop: transparantie 
naar elkaar toe is 

van groot belang. 

• 

• 

geeft aan dat de meeste kwesties terugkomen in PvA voor de meeste en meest 

cruciale onderzoeken ook reeds de voorbereidingen in 
gang 

zijn gezet. In zijn 

algemeenheid wordt ernaar gestreefd na de zomer (Q3) de programma’s van 
eisen gereed 

te hebben. Het Plan van Aanpak waarin dit alles wordt beschreven , wordt op 
18 

, 
(nu 19) 

, 

mei 
aan de stuurgroep voorgelegd. 

Met dank voor ieders inbreng sluit gedeputeerde Fokkinga de bijpraatsessie. 
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